

# 第十届产业集群与区域发展国际学术研讨会（ICRD 2011）

## 征文通知

正值全球经济处于金融危机后期的战略调整时期，我国在“十二五”开局之年已经启动战略新兴产业发展规划，越来越多的地区经济战略上升为国家战略，诸多问题需要认真审视和研讨。2011年，我们将迎来“产业集群与区域发展国际学术研讨会”的第10届会议，本届年会将延续产业经济学和区域经济学专业学术深度研讨特色，解读国际、国内产业集群与区域发展领域的前沿和热点问题。

本次会议由中国产业集群研究协调组<sup>1</sup>主办，由中国海洋大学经济学院和教育部人文社科重点研究基地海洋发展研究院共同承办，会议地点在美丽的滨海城市青岛。欢迎国内外学术同仁参加，现将有关事宜通知如下：

**会议时间：**2011年10月14-16日

**会议地点：**青岛 中国海洋大学（鱼山校区）学术交流中心

**主办单位：**中国产业集群研究协调组

**承办单位：**教育部人文社科重点研究基地 中国海洋大学海洋发展研究院；

中国海洋大学 经济学院

**大会主题：**中国产业集群与区域发展研究瞻顾暨海洋产业集群与蓝色经济区建设

**主要议题：**

- (1) 中国产业集群与区域发展研究回顾及展望
- (2) 宏观经济调整与中小企业集群应对
- (3) 领军企业行为与产业集群转型升级
- (4) 区域发展格局变动与产业集群空间转移
- (5) 国际经济新秩序与产业集群间合作
- (6) 区域创新体系建设与战略新兴产业培育
- (7) 新区域主义兴起与东亚区域合作战略
- (8) 海洋产业集群成长与蓝色经济区建设

---

<sup>1</sup>产业集群与区域发展国际学术会议从2002年至今已经成功举行了九届，分别由浙江大学经济学院、中山大学广东省发展研究院、山东大学经济学院、东华大学旭日管理学院、北京大学地理科学研究中心、中山大学管理学院、河南大学黄河文明可持续发展研究中心和经济学院、中国矿业大学管理学院和经济学院、华东师范大学中国现代城市研究中心组织。中国产业集群研究协调组由产业集群与区域发展系列会议的组织者联合组成。

**会议论文：** 参加会议人员需提交学术论文摘要及全文，其中：

- (1) 摘要包括论文题目、作者姓名、单位、联系方式、摘要正文、关键词（3-5个）。摘要字数 500 字左右，文件格式 MS Word。
- (2) 论文全文应包括论文题目、作者姓名、单位、摘要、关键词、全文与参考文献，会议论文格式参照《中国工业经济》；
- (3) 论文摘要与全文请在规定时间内以邮件附件形式发送至：  
wanghaoouc@163.com, dawnliu9631@263.net;
- (4) 组委会将对提交的论文进行审核，符合会议主题和学术规范的论文的第一（或代表）作者将被邀请为本次会议的正式代表，并将入选论文进行编辑整理，会前印刷论文集；
- (5) 会议语言为汉语、英语，请准备英汉双语 PPT。

**重要日期：**

- (1) 中英文摘要提交截止时间：**2011 年 09 月 20 日**；
- (2) 全文提交截止时间：**2011 年 10 月 10 日**
- (3) 会议召开时间：**2011 年 10 月 14-16 日**

**与会费用：**

- (1) 注册费用 300 元/人（学生 200 元/人）；
- (2) 参会者往返交通费、住宿费自理；
- (3) 正式代表会议期间的餐费由主承办方承担。

**会议日程：**

- 2010 年 10 月 14 日（全天）：报到  
2010 年 10 月 15 日（上午）：会议开幕式、大会报告  
2010 年 10 月 15 日（下午）：分会场报告  
2010 年 10 月 16 日（上午）：分会场报告、会议闭幕式  
2010 年 10 月 16 日（下午）：部分代表参观青岛品牌企业

**联系方式：**

联系人：王 豪，刘曙光

通讯地址：青岛市松岭路 238 号 中国海洋大学经济学院 邮政编码：

266100

Email: [wanghaoouc@163.com](mailto:wanghaoouc@163.com)（王 豪）

[dawnliu9631@263.net](mailto:dawnliu9631@263.net)（刘曙光）

手机：（86）152 7524 9810（王 豪）

传真：（86）532-82032655（管 涛）

---

## “第十届产业集群与区域发展国际学术会”

### 回 执

(请务必将回执于9月20日前以传真或电子邮件发送给会议联系人)

姓 名		性 别		民 族		职 称	
单位及职务							
电 话		传 真					
手 机		E-mail					
通 信 地 址						邮 编	
论 文 题 目							
是 否 报 告	<input type="checkbox"/> 准备作报告 <input type="checkbox"/> 只提交论文，不作报告						
参 会 时 间	我预计____日抵达青岛，预计____离开青岛						

# The 10<sup>th</sup> International Conference on Industrial Cluster and Regional Development (ICRD 2011)

## CALL FOR PAPERS

### **Introduction:**

With the on-going reorientations of world economies trying to step out of the shadows of financial crisis, China has put forward a series of industrial and regional development strategies in the first year of the 12th Five-Year Plan. More issues should be reconsidered in the international level as how to achieve sustainable development for both traditional and emerging industries under upgraded regional plans. The conference is aimed at providing academic discussions on the advancements of theories, method, and applications in industrial clusters and regional development approaches.

We have come up with the 10<sup>th</sup> International conference for Industrial Cluster and Regional Development (ICRD) this year, the ICRD 2011 will be held at Yushan Campus of Ocean University of China (OUC), Qingdao, in October, 2011. This conference is organized by China Coordination Group for Research on Industrial Cluster (CCGRIC)<sup>2</sup> in collaboration with the Institute of Marine Development and School of Economics in Ocean University of China.

**Conference Venue:** Yushan Campus of Ocean University of China, Qingdao, China

**Date:** October 14-16, 2011

### **Organizers:**

China Coordination Group for Research on Industrial Cluster (CCGRIC)  
Institute of Marine Development, Ocean University of China  
School of Economics, Ocean University of China

**Themes:** The conference invites unpublished research papers on following themes:

---

<sup>2</sup> In order to reinforce academic communication among different scholars and disciplines and to improve the long-term development of Chinese industrial clusters, a group of Chinese scholars got together and initiated the 1st International Conference on Industrial Clustering and Regional Development in the City of Hangzhou at Zhejiang University in 2004. After that, three seriate conferences were hold respectively in the City of Guangzhou at Zhongshan University, the City of Jinan at Shandong University and the City of Shanghai at the University of East China, etc.. China Coordination Group for Research on Industrial Cluster (CCGRIC) refers to the conveners related the seriate International Conference on Industrial Clustering and Regional Development, a research network concerning about Chinese industrial clusters.

1. Retrospect and prospect of industrial cluster studies of China
2. Resilience of SMEs cluster under restructuring of national economies
3. Leading firm behavior and industrial cluster upgrading
4. Dynamics of regional development and cluster spatial transferring
5. Intra-cluster cooperation in new paradigms of international economies
6. Emerging industries incubation under regional innovation system
7. New regionalism and East Asian cooperation strategies
8. Maritime clusters upgrading and blue economy initiatives

#### **Submission Guidelines:**

1. A submitted abstract include the title, a summary of the paper, keywords (3-5 words), and the authors' names, affiliations, and contact information. Abstracts are limited in 500 words and submitted in MS Word;
2. A submitted paper should include the title, keywords, text, references, tables and figures if necessary, and the authors' names, affiliations, and contact information;
3. Please send abstract and full paper to: wanghaoouc@163.com, dawnliu9631@263.net, before the deadline.
4. The conference organization committee will review and select the abstracts and papers based on conference topics and quality of research. First (or corresponding, representative) authors of the accepted papers will be invited as official representatives. The conference organization committee will edit and print the accepted papers before the conference;
5. Conference languages are Chinese and English. If a talk is given in Chinese, please prepare the PPT materials in both Chinese and English.

#### **Important Dates:**

Submission of Abstract: September 20, 2011

Submission of Full Paper: October 10, 2011

Conference Date: October 14-16, 2011

#### **Agenda:**

October 14: Registration

October 15: Opening Ceremony; Presentations

October 16: Presentations; Closing Ceremony (In the morning)

Visiting famous enterprises in Qingdao (In the afternoon)

#### **Conference Fees:**

Registration fee is ¥300 (¥200 for Students)

The host will cover the expenses of meals for the official representatives during the conference.

#### **Contact Information:**

Mr. Wang Hao, Email: wanghaoouc@163.com; Mobile: +86-152 7524 9810

Prof. Dr. Dawn S. Liu, dawnliu9631@263.net; Tel: +86-532-66782021(office)

Address: School of Economics, Ocean University of China, No.238 Songling Road, Qingdao;

Post code: 266100

Fax: (86) 532-82032655 (Mr. Guan Tao)

# REGISTRATION FORM

**The 10<sup>th</sup> International Conference on Industrial Cluster and Regional**

**Development (ICRD 2011)**

**(Please sent us the form before September 20, 2011)**

Name		Gender		Nationality	
Affiliation					
Telephone		Fax			
Mobile		Email			
Address				Code	
Paper Title					
Time	Arrival time		,	Departure time	
Note					